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 رئيس پژوهشگاه نيرو در نشست با خبرنگاران:

 بنيانهاي دانش چتر حمايتي براي شرکت   "سوپر اسکو" /هاي فناورانه صنعت آب و برق از مسائل جدي پژوهشگاه نيروستطرح 

هاي فناورانه در صنعت آب و برق را از مسائل جدي پژوهشگاه خواند و گفت: به دنبال ايجاد يک  گاه نيرو ارايه طرح رئيس پژوهش

هاي بزرگ به اين  هاي خدمات آب و برق زير چتر حمايتي آن قرار گيرند و پروژه هستيم که شرکت " سوپر اسکو"شرکت 

شنبه در نشست با خبرنگاران  امروز سه  "مجيد عميدپور"وزارت نيرو )پاون(، رساني به گزارش پايگاه اطلاع ها واگذار شود.شرکت

وري سيستم کار شود و وزارت  حوزه نيرو، شدت مصرف انرژي را در ازاي توليد ناخالص ملي بالاتر دانست و افزود: بايد روي بهره 

هاي عميدپور اظهار کرد: وزارتخانه وري ارتقا پيدا کند.ه ها به اين دو وزارتخانه کمک کنند تا بهرنيرو و نفت نياز دارند ديگر دستگاه

وي اظهار ها اعم از صمت و جهاد کشاورزي هم بايد کمک کنند.ها و وزارتخانه نيرو و نفت در حال تلاشند، اما ديگر دستگاه

هاي  وات از نيروگاه داشت: با توجه به شرايط اقليمي جهان و کشور روي بحث تجديدپذيرها تاکيد داريم و چند هزار مگا

وي در عين حال گفت: در پژوهشگاه نيرو به عنوان نهاد علم و فناوري وزارت نيرو، موضوع برق   تجديدپذير در دستور کار است.

  که  سابقه بوده است عميدپور خاطرنشان کرد: در تابستاني که گذشت افزايش دمايي که تجربه کرديم بي جزو مسائل جدي است.

وي تاکيد کرد: پژوهشگاه در تعامل با وزارت نيرو و با توجه به  در کنار مسئله آب بار مضاعفي را روي دوش همکاران ما گذاشت.

هاي فناورانه عبور موفق داشته و ضمن  هاي علمي و طرح حلتاکيدهاي وزير نيرو، تلاش دارد از اين شرايط نسبتا بحراني با راه 

هاي تجديدپذير در دستور کار  انرژي رئيس پژوهشگاه نيرو افزود: بحث توسعه وري در سيستم آن را کارآمدتر کند.ارتقاي بهره 

عميدپور در   مگاواتي در دو برنامه هفتم و هشتم توسعه داشته است. 30شوراي عالي انرژي بوده و مصوباتي هم اعم از افزايش 

نبع  تواند علاوه بر توليد برق، آب را دوباره به چرخه مصرف برگرداند و م رابطه با اهميت پساب در صنعت نيز گفت: پساب مي 

هاي بروز است، بر اعلام آمادگي پژوهشگاه نيرو براي فعاليت در  وي با اشاره به اينکه اين موضوع نيازمند فناوري انرژي ايجاد کند.

وري  عميدپور در پاسخ به سوالي درباره منويات مقام معظم رهبري در خصوص بهره هاي اين مقوله تاکيد کرد.بروز رساني فناوري 

پژوهشي در اين باره صورت گرفته، اظهار داشت: اين مسئله نشان از اهميت بالايي دارد که دغدغه رهبري هم   که آياآب و اين 

رسد است. وزارت نيرو در حوزه آب و برق مسئوليت مديريت منابع و انتقال و توزيع را دارد و در زماني که به کارخانه و مزرعه مي 

کنترل ما نيست و با دو وزارت جهاد کشاورزي و صمت در اين ارتباط بيشترين  شود. اين در از عهده وزارت نيرو خارج مي

هاي خوبي در وزارت جهاد کشاورزي در اصلاح الگوي کشت صورت گرفته، اما اميد است در  وي گفت: اقدامگوها را داريم.وگفت 

در صنايع و توليد محصولات انرژي بر  سازي مصرف انرژي  تر عمل شود و وزارت صمت نيز نسبت به بهينه کاهش مصرف آب جدي 

رويه شده و اين پيامدهاي خيلي بدي دارد. به  رئيس پژوهشگاه نيرو افزود: مصرف ما در حوزه آب و انرژي به شدت بي اقدام کند.

د دلاري،  هاي ميليارگذاري شود و از سوي ديگر با توجه به هزينه دنبال جلوگيري از تداوم اين روند هستيم. نياز است سرمايه

رئيس پژوهشگاه نيرو همچنين  وري حائز اهميت است.گذاري مناسب نيست. از اين حيث، بهره شرايط کشور براي اين سرمايه 

سازي تاکيد کرد: هيچ راهي براي رهايي از آلودگي هواي تهران جز الکتريکي کردن و برقي سازي نداريم که  درباره طرح برقي 

هاي  وري اظهار داشت: ما از سالبنيان و مقوله بهره هاي دانش عميدپور درباره شرکت يشرفت است.کارها در اين زمينه در حال پ

هاي صنعتي ما ارتقا يابد. به دنبال ايجاد يک شرکت  ايم و لازم است ظرفيت وري کارهايي انجام داده گذشته درخصوص بهره 

 هاي بزرگ به اينها داده شود.آن قرار گيرند و پروژه هاي خدمات آب و برق زير چتر حمايتي سوپراسکو هستيم که شرکت

هاي  رئيس پژوهشگاه نيرو همچنين گفت: پارک علم و فناوري نيرو به صورت يک پلتفرم دانشي براي کمک به توسعه فعاليت



 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

و فناوري نيرو به صورت يک پلتفرم دانشي براي کمک به توسعه  رئيس پژوهشگاه نيرو همچنين گفت: پارک علم 

 هاي دانش بنيان در صنعت آب و برق فعاليت خود را آغاز کرده تا شرايط اين صنعت بهتر شود. فعاليت

شود  شرکت دانش بنيان در صنعت آب و برق گفت: تلاش مي  700عميدپور با اشاره به فعاليت حدود يک هزار و 

 مند شود. ر قالب پلتفرم پارک علم و فناوري ضابطه فعاليت آنها د 

ها داشته و براي  هاي پژوهشي، مالي از اين شرکت عميدپور اظهار داشت: پارک علم و فناوري نيرو قرار است حمايت

 محصولات آنها بازارسازي کند تا بتوانند شرايط صنعت آب و برق را بهتر کنند. 

هاي روز  کند با کمک فناوري د دانشي وزارت نيرو توصيف کرد که تلاش مي رئيس پژوهشگاه نيرو اين مرکز را نها

 مشکلات آب و برق را کاهش دهد. 
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 معاون برق و انرژي وزير نيرو اعلام کرد: 

 هزار مگاوات مي رسد  20به  1406ظرفيت توليد انرژي تجديدپذير تا سال 

هزار مگاوات نيروگاه خورشيدي را گرفته است،   4نيرو با بيان اينکه وزارت نيرو مجوز احداث معاون برق و انرژي وزير 

به گزارش پايگاه خبري توانير،  هزار مگاوات مي رسد. 20ظرفيت توليد انرژي هاي تجديدپذير به  1406گفت: تا سال 

وزه صنعت برق و نمايندگان کميسيون  همايون حائري در نشست مشترک با فعالان حوزه انرژي هاي تجديدپذير در ح

ميليارد سوخت مصرف شد تا نيروگاه هاي حرارتي   60حدود  1391انرژي مجلس شوراي اسلامي گفت: در سال 

ميليارد گاز و مابقي گازوئيل و مازوت بوده است، اما اکنون   38ميليارد حدود  60بتوانند برق توليد کنند که از اين 

وي در ادامه  ميليارد آن گاز بود.  70مترمکعب سوخت معادل استفاده کرديم که حدود  ميليارد 88سال  10پس از 

درصد نيز به سوخت  50درصد به توليد انرژي نيروگاه هاي حرارتي اضافه شده و  50سال،  10افزود: در واقع در 

ميليارد   70شته حدود معاون برق و انرژي وزير نيرو اظهار داشت: ما سال گذ معادل مصرفي ما اضافه شده است.

ميليارد   75مترمکعب سوخت مصرف کرديم. اين که نهايت گازي که مي تواند سالانه به ما تحويل داده شود 

مترمکعب است و مابقي اين گاز بايد صرف مصارف خانگي و صنعت و... شود، درواقع وزارت نيرو نمي تواند بدون توجه  

ون برق و انرژي وزير نيرو در ادامه عنوان کرد: طبق پيش بيني ها، در سال معابه موضوع تجديدپذير ادامه حيات دهد.

ميليارد آن را با گاز  80ميليارد مترمکعب سوخت معادل نياز داريم که اگر در بهترين حالت  125به ميزان  1410

ب به تجهيزات که آسيب هاي زيست محيطي بسيار و آسي-تامين کنيم بايد مابقي را از طريق گازوئيل و مازوتي 

استفاده کنيم، بنابراين شرايط طوري است که بايد حتما  -نيروگاهي و بالا بردن هزينه تعميرات را به دنبال دارد

مگاوات نيروگاه تجديدپذير داريم که   20همايون حائري گفت: ما حدود هزار و موضوع تجديدپذيرها را جدي بگيريم.

هزار نيروگاه مگاوات خورشيدي را   4اين وجود وزارت نيرو مجوز احداث  مگاوات آن بادي و خورشيدي است، با 800

هزار مگاوات آن به مرحله مناقصه رسيده و سرمايه گذارهاي آن مشخص شده است و تا سال آينده   3گرفته است که 

مگاوات انرژي   هزار 20حدود  1406وي در ادامه افزود: براي سال هزار مگاوات توليد برق از اين محل خواهيم داشت.

 هزار مگاوات از اين محل توليد خواهيم داشت. 50حدود  1410هاي تجديدپذير و براي سال  

معاون برق و انرژي وزير نيرو در پايان اظهار داشت: افزايش امنيت انرژي، رفع ناترازي توليد و مصرف در فاصله زماني  

کاهش سوخت هايي مانند مازوت و افزايش راندمان   کمتر، کاهش انتشار گازهاي گلخانه اي و حفظ محيط زيست با

 انرژي از موضوعات مهمي هستند که ما را به سمت استفاده بيشتر از انرژي هاي تجديدپذير سوق مي دهد. 



 
 
 
 
 
 

 
 
 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


